

SECRET SECURITY INFORMATION

KODAMA YOSHIO



15 Apr 52

KODAMA YOSHIO: Powerful ultranationalist, still purged, poses subversive potential of covert nature. Once a Class "A" war criminal, now released from Sugamo, but following prewar pattern of extreme rightist ideology. Still relatively young, possessing magnetic personality, has shown leadership qualities since 1929 when he joined an anti-Communist society for the first time. Studies under well-known ultranationalist leaders during 1930s. Joins numerous anti-Communist, "Imperial Way," pro-emperor organizations. Particularly active among youth. Series of arrests follow early involvements in assassination plots. Makes many trips to Manchuria, North China during expansion era; advocates strong China policy. Later trips receive Foreign Office backing. Establishes intimate ties with militarists. Organizes lucrative purchasing agency working in Shanghai for Naval Air Force. Member of Cabinet Advisory Council 1945. Reportedly still maintains high level political connections; also allegedly keeps up Chinese ties, engages in anti-Communist information gathering; active in postwar ultranationalist circles.

NAZI WAR CRIMES DISCLOSURE ACT

Declassified and Approved for Release
by the Central Intelligence Agency
Date: 3005

INDY 1949

前學馬本籍

生年月日 明治四十四年二月十九日

兒 王 师士夫

別名武者小路武春

1949.2.19

於此年一月貢入此處。其時在朝鮮滿州之警察署に於て自効書取締違反に

判刑所に於て審理當事により餘刑六ヶ月同九年十二月改宗京府

方競賽所は於て操業監禁懲罰違反。發人予備第一天行合

獨立青年社事件により徴役三年六ヶ月。

運動選手被逐家出し朝鮮滿州の警察の事に牽制していたが終上京競

金職人となり。その間韓國女子高院にて創立の後起会昭和三年年

二月見國會に入り。後江東遊會を創立する起居昭和三年年

新劣化の端成を區止すべく天皇御子にて宣傳を企て前述の通り威用

さる。

二月見國會に入り。後江東遊會を創立する起居昭和三年年

新劣化の端成を區止すべく天皇御子にて宣傳を企て前述の通り威用

さる。

其後韓國會を脱退し昭和六年二月改名共濟團を監督する共濟團監理會に大日本青年同盟。大日本青年同盟に加入、此の間同年三月帝國憲政大典開幕式に出席するビラを頒布した。同五月牛込繩祖起田藤井謙一、同六月國大佐翁を勤めし検舉された。昭和七年二月出張後同モカム満洲に渡り、

改組事務に關心とする天行會と燕鶴今るに至り同會の江田。浦上。岡田等と
を組織するの社員となり不の便より右翼浪人岡田某を通じて眞山彦が
共に改組前綱。眞臣を請役として強打内閣の出現を促進せんと謀叛して
にが未だに發端して中華下に於て爲害を爲すもの。同年十二月與亞齊年運動
開催決議を總裁司十三年十月鎌與志穂等と共に日本青年運動
を高キ四年九月支那中央政學交換同門を服表結成し近衛繁明に則
りたる政府の對支政策を支持して幾關係一大統一等を通じて宣傳活動
を行ひ又屢々中支方面に來往した。同年十二月與亞齊年運動を起
じ國内の現状に對して罪い不滿を蔽し不滿の言動多く響き上、是故
實入物として注意され、ついに太平洋戰役中支に躍り上海を足場として海軍の勝利艦隊にらの威風
太平洋戰役中支に躍り上海を足場として海軍の勝利艦隊にらの威風し中支方面物資の收載報據略にらの威風し「見王松園」を主導し

を振るい終戦時に於ける兒玉俊山の資産は三億乃至五億と稱せられた。
終戦後A級戰犯として東京に收容されたが昭和二十三年十二月釋放され
た。釋放後は用賀屋所に居を定め舊同志吉田謙太郎等の攝點元
緑葉團一。同人を繫る人物特に前配吉田謙太郎・高源重吉・元綠葉團訓
社長。新夕刊社長島田幸四郎及毎川直系の元銀星新平。一
九三八年八月足百。新夕刊社長島田幸四郎。銀座店へ一マネクトーナー
吉野。吉野等終戸を織り密貿易事業に關係者が多く居る。尙兒玉は海軍
見習官へ上海。海軍個々及上海輪司個の等務役門脇坂田俊輔。とも相
連絡があり密貿易事業に關係者が多く居る。尙兒玉の交金網として完玉一派のぬきは法意を算するものがある。

二二二二年六月反共出版社(ロードス社系)より「われ敗れたり」を

出出した。此と本名との連繋は意味がある。